
Seniorbofællesskabet Hjorteparken 

Bestyrelsesmøde nr. 21 

Dato: 8. december 2020  Sted: Fælleshuset  kl.: 19:00-20:48 

Referent: Lars 

Afbud: Susanne og Karin 

______________________________________________________________________________________________ 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

- Godkendt 

 

2. Godkendelse af referat fra seneste bestyrelsesmøde 

- Godkendt 

 

3. Orientering fra formand 

Status på klage over grundvurderingen/ejendomsskatten 

- Skatteankestyrelsen har bekræftet modtagelse af Seniorbofællesskabets klage fremsendt den 2. 

december 2020, herunder betaling af gebyr 500,- kr. Klagen sendes ud til alle bofæller til orientering, idet 

denne sag fylder rigtig meget i den fremtidige økonomi – og alle skal være godt informeret. 

Skatteankestyrelsen oplyser, at der i øjeblikket er ca. 24 måneders sagsbehandlertid. Vi har bedt om et 

møde med en sagsbehandler med henblik på rådgivning og vejledning videre i sagen. Endvidere vil vi 

snarest have møde med OK-fonden m.fl. med henblik på at klarlægge en lang række spørgsmål til sagens 

forløb samt mulighederne for advokatbistand mv. 

 

Hvordan påvirker Corona epidemien hverdagen i bofællesskaberne 

- Realdania har de seneste år gennemført flere projekter, der har haft til hensigt at støtte udviklingen af 

seniorbofællesskaber. Der er udvalgt 10 seniorbofællesskaber i Danmark, som deltager i en undersøgelse 

af, hvordan den igangværende Corona epidemi påvirker hverdagen i bofællesskaberne. Vi er én af 

deltagerne, og den helt overordnede hensigt med interviewundersøgelsen er at kortlægge, hvordan 

bofællesskaberne håndterer sundhedskrisen  - f.eks. 

Hvilke forholdsregler har man taget for at minimere risikoen for smittespredning i bofællesskaberne? 

Hvorfra indhenter bestyrelse og beboere den information, som evt. forholdsregler bygger på? 

Har indførelsen af forholdsregler – fx for brug af fælleshus – været genstand for uenighed? 

Hvordan tager beboerne hensyn til risikoen for smittespredning i den almindelige omgang med 

hinanden? 

Hvilke fællesaktiviteter finder sted, og hvilke er aflyst? 

Er der opstået nye aktiviteter i kølvandet på Corona? 

Hvilke fordele er der ved at bo i et bofællesskab i en Corona tid? 

Hvordan håndterer de ”svageste” beboere sundhedskrisen, og hvilke former for hjælp modtager de fra 

naboerne? 

Og selvfølgelig: Har nogle beboere fået COVID-19? 

Vi har nu haft de indledende telefoninterview – Senere vil Realdania også gerne tale med bofæller om 

Coronas påvirkninger i bofællesskabet. 



 

 

4. Orientering fra bestyrelsesmedlemmer 

Status på vores beboerkonto mv. 

- Saldo 30.134 kr. 

 

- På baggrund af vores kedelige ejendomsskattesag og budgetrapport fra administrator kommer vi 

desværre ud med et større underskud i 2020. En del af driftsunderskuddet i 2020 vil blive reguleret i takt 

med, at en del af ejendomsskatteregningen betales med et lån over byggesagen. Resten af underskuddet 

kan fordeles over de næste 3 år.  

 

- Med hensyn til driftsbudgetter for årene 2022, 2023 og 2024 forventer vi derfor fortsat stigende 

huslejer. Samlet set skal det oplyses, at vi nu har fået et bedre indblik i vores budgetlægning nu og 

fremover. 

 

- TV-pakker til fælleshuset – nedgradering af YouSee til grundpakken. 

 

5. Sager til behandling 

Bestyrelsens opgaver og procedure ved ledig bolig i Seniorbofællesskabet Hjorteparken 

- Bestyrelsen fik fremlagt et oplæg til procedure ved ledig bolig i Hjorteparken. Bestyrelsen har til opgave 

ved ledige boliger – inden Visitationsudvalget får opgaven - at undersøge om nuværende bofæller kunne 

være interesseret i at flytte til den ledige bolig.  Bestyrelsen godkendte oplægget med visse rettelser. Se 

bilag. 

Mistanke om Corona virus i Hjorteparken 

- For at forebygge utilsigtede situationer med spredning af Corona smitte i Seniorbofællesskabet, 

opfordrer bestyrelsen bofæller, som måtte befinde sig i en situation med mistanke om Corona smitte til 

at forholde sig som følger; 

• Informere alle i bofællesskabet, hvor i testfasen, man befinder sig – (mistanke, 1. test, 2. test) 

• Udmelding af svar, som man får på sine tests – negativ og positiv 

• Det er endvidere påkrævet, at man selv retter henvendelse til de bofæller man har været i 

nærkontakt med de sidste dage 

Disse oplysninger kan også være med til at skabe øget tryghed omkring de usikkerheder, der måtte være 

i denne Corona tid. Ved at informere alle undgår vi forhåbentlig yderligere komplikationer, når alle ved, 

hvad der rører sig. 

Bestyrelsen/formanden tilbyder også hjælp til at informere bofællesskabet om eventuel mistanke om 

Corona smitte. 

 

 

6. Eventuelt 

 

Fælleshuset er booket i den kommende week end med max 10 gæster udefra. Bestyrelsen anbefaler, at der 

skrives ud til alle bofæller, at fælleshuset herefter er aflåst i 72 timer og at alle planlagte aktiviteter indtil 

onsdag aflyses. 


